
Minnesanteckningar MiK 20 september 2023

Plats: Google Meet
Tid: 09.00 – 11.00
Närvarande: Bengt Hallberg, Stellan Stark, Jimmy Dominius, Hans Johansson,
Stellan Dahlberg, Peter Karlsson, Caroline Kumlin, Lotta Rosenberg, Bengt Fröberg
Frånvarande: Carl Rönnow

1. Mötets öppnande

Hans öppnar mötet.

2. Val av sekreterare

Caroline väljs till sekreterare.

3. Fastställande av dagordning

Dagordningen fastställs.

4. Föregående minnesanteckningar

Föregående minnesanteckningar läggs till handlingarna.

5. Lokala Nyheter
Peter K: Ska representera Nordiska Båtrådet på Helcoms workshop i Palanga,

Litauen. Det är ett rådgivande forum där BSAP, bottenfärg, avfallsmottagningar,

undervattensbuller och båtåtervinning ska diskuteras. Myndigheter, branschfolk,

forskare och intresseorganisationer deltar. Peter avrapporterar till kommittén efter

besöket.



Bengt H: Assisterar båtklubbar med avfallshanteringsplaner. Vattenrådet har

exkursion tillsammans med länsstyrelsen.

Stellan S: TBT och avfallshanteringsplan är det som är aktuellt. Inte varit mycket

fokus på det i norr tidigare. Inventering av båtbestånden pågår för att se vilka som

ligger i farozonen.

Hans J: SMBF förhandlar nytt arrendeavtal, ska skicka ut bilaga till kommitté.

Jimmy D:Markinventering i Stockholm pågår.

6. Avrapportering
- Revidering av Egenkontroll för fritidsbåtshamnar

○ Bilder och kommentarer har lämnats in. Till nästa möte kommer Caroline

sammanställa och pricka av vilka bilder som är klara och vilka som saknas i

bildbeskrivning dokumentet, samt presentera en arbetsplan för hösten gällande

projektet.

- Arbetsgrupp markföroreningar

○ Det har inte skett någon större utvekling, kommunen underkände den valda

entreprenören så de sex båtklubbarna söker nu efter en ny.

- Arbetsgrupp Östersjöns rättigheter

○ Inväntar svar från KSSS om eventuellt samarbete för projektet.

○ Hans och Caroline deltar på Östersjöcentrums seminarium den 28

september.



- Nationell Båtmiljökonferens

○ Samtliga i Miljökommittén deltar. Påminnelse om att resa t/r Göteborg bokas

på egen hand.

○ c:a 80 personer är anmälda

○ Hans får förfrågan om att hålla inledningstal, ska återkoppla till Peter

gällande detta.

- Havstulpanvarningen

○ Tackmail till observatörer går ut den 29 september, samt publicering på

hemsidor.

○ Marina Läroverket har skickat förslag om att skapa ett samarbete. Förslaget

är att Havstulpanvarningen drivs som ett praktikprojekt för skolans elever.

Förslaget ska undersökas närmre, Caroline för dialog med kontaktpersonen

för att senare diskuteras vidare under kommande möte.

7. Tidigare bordlagda frågor

○ Citat och bilder till Båtmiljö.se

8. SBU XRF-projekt

○ 92 deltagare denna omgång av den kompletterande utbildningen

○ 27 anmälda till omgång 6 i höst



9. Mottagning och hantering av avfall

○ Webbinarier
- Mottagits väl. Få frågor gällande till kommittén om hur

avfallshanteringsplanen ska användas, vilket kan tyda på att

informationen har varit tydlig från Svenska Båtunionens sida.

○ Enkät - tillsyn båtsäsong 2023
- 70 kommuner har svarat hittills

- Sista svarsdag 30 september

- 15 kommuner har utfört tillsyn detta år

- Fördelar med nytt tillsynsområde är lokal kännedom

- Nackdelar är resurs- och tidsbrist, samt fragmenterad tolkning

av föreskriften.

10. Övriga frågor

○ Båtmiljörådet möte 20 september
- Rådgivande samverkan mellan myndigheter och

intresseorganisationer.

- Kommer diskutera ren båtbotten, XRF-mätningar utifrån den

nya metodiken, avfallhantering. Avrapportering sker vid nästa

möte.

○ Högsta Förvaltningsdomstolen dom TBT

- Förslag om att publicera en sammanfattning av domen i Båtliv

och på hemsidor/nyhetsbrev. Caroline får i uppdrag att skriva

ihop en kortare text.



○ HAV:s Inbjudan till samråd om förslag till ändrade havsplaner

- Kommittén ska läsa igenom förslaget och därefter ta beslut om

inskick av synpunkter till nästa möte.

○ PILOT - Stockholms Skärgård

- Samverkansforum där kommittén är inbjuden att delta i

gruppen Fritidsbåtar och Naturskydd. Jimmy och Caroline

planerar att delta vid nästa möte 16 oktober.

○ Inskickat remissvar till Värmdö kommun havs- och kustplaner

- Behandlas just nu på en politisk nivå. Bra stöd från

grannkommuner.

○ Bidragsansökan Svenskt Friluftsliv

- Två separata projekt kommer att skicka in bidragsansökan.

Projektplaner är under arbete och kommer att skickas in senast

30 september.

○ Halvårsavstämning med förbundens miljösamordnare

- Kommittén anser att november är en bra tidpunkt för möte.

Datum ska bestämmas inom kort.



○ MiK- kommande verksamhetsår

- Kommittén får i uppdrag att komma med förslag inför

skrivandet av kommande års verksamhetsplan till nästa möte.

○ SBU Miljöpris

- Få vet om att man kan skicka in nomineringar, en tydligare

målbild och arbetsplan behövs. Caroline ska komma med

förslag.

- Förslag om ökad prissumma.

- Frågan ska diskuteras vidare kommande möte.

○ Processflödet

- Behöver justeras, kommittén godkänner en uppdatering av det

publicerade materialet.

11. Nästa möte

○ 25 oktober kl. 09:00 - 11:00

12. Mötet avslutas


